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Posle obilaska juga
Srbije ministar odbrane
Dragan [utanovac je
potvrdio da je stawe na
ovom prostoru bezbedno,
stabilno i mirno.
Prisustvo vojske je garant
mira i stabilnosti i
prevencija protiv onih
koji bi `eleli da unesu
nemir i destabilizuju ovaj
deo na{e zemqe. 

U
okviru svojih redovnih aktivnosti ministar odbrane Dragan [utanovac je od
13. do 16. decembra boravio na jugu Srbije i u pratwi pomo}nika za materi-
jalne resurse Ilije Pilipovi}a, na~elnika G[ VS general-potpukovnika
Zdravka Pono{a i komandanta Kopnene vojske VS general-potpukovnika Mla-
dena ]irkovi}a obi{ao baze u Kopnenoj zoni bezbednosti, posetio gradi-

li{te vojno-policijskog kompleksa „Cepotina” i razgovarao sa predsednicima op-
{tina Vrawe, Pre{evo i Bujanovac. 

Dr`avni sekretari Ministarstva odbrane su u proteklih mesec dana obi-
{li sve baze uz administrativnu liniju prema Kosovu i Metohiji, dok je mini-
star odbrane Dragan [utanovac odlu~io da obi|e baze u zoni odgovornosti
^etvrte brigade VS, zato {to ta jedinica nosi najve}i teret u poslovima kon-
trole KZB i obezbe|ewa administrativne linije. 

– Odli~no znam kako je `iveti i raditi na bazama i zato sam `eleo da se
rukujem sa qudima koji obavqaju ozbiqan i odgovoran posao i da vidim {ta mo-
`emo da pomognemo. Znam da su problemi na ovakvim objektima vezani, pre sve-
ga, za konekciju sa civilizacijom – rekao je [utanovac koji je i sam vojni rok
slu`io u vojnom objektu na planini Velebit. 

U ~etvorodnevnoj poseti jugu Srbije ministar odbrane obi{ao je baze „Pe-
~eno brdo“, „Ma|ere“, „Golema ^uka“, „Dobrosin“ i „Kadrova ^uka“, posednute
objekte „[evatske livade“ i „Oslarski rid“ i bazu `andarmerije „U{i“. Sa-
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[utanovac je podvukao da se on svodi na za{titu stanovni{tva
i interesa republike Srbije. 

–  Sto`eri stabilnosti na Kosovu i Metohiji su Kfor i Un-
mik i u svim kontaktima koje smo imali dobili smo uveravawa
da }e oni preduprediti i spre~iti bilo kakve nasilne aktivno-
sti – rekao je monistar.

Tokom boravka na jugu Srbije ministar [utanovac susreo
se i sa predsednicima op{tina Vrawe, Bujanovac i Pre{evo

Miroqubom Stoj~i}em, Na-
gipom Arifijem i Ragmi Mu-
stafom. 

U razgovoru sa pred-
sednikom op{tine Pre{evo
Ragmi Mustafom ministar
odbrane je razmotrio ci-
vilno-vojne odnose u toj vi-
{eetni~koj zajednici i pro-
bleme lokalne samouprave.
Potvr|eno je da u op{tini
Pre{evo pripadnici vojske
imaju jako korektan i dobar
odnos sa lokalnim stanov-
ni{tvom i da ~esto u~estvu-
ju u raznim aktivnostima
civilno-vojne saradwe. 

Ministar [utanovac
i predsednik op{tine Buja-
novac Nagip Arifi sagla-
sili su se da niko nema in-
teres da destabilizuje jug
Srbije, te da su civilo-voj-
ni odnosi u toj op{tini bo-
qi nego {to su bili. 

– Mi }emo u~initi sve
da poka`emo da je ovo vojska svih gra|ana koji `ive na terito-
riji Srbije –- podvukao je [utanovac.

U Vrawu je ministar odbrane razgovarao sa predsednikom
op{tine Miroqubom Stoj~i}em o vi{e bezbednosno-politi~kih
i ekonomskih pitawa. Zakqu~eno je da pripadnici Vojske Srbije
imaju jako dobru saradwu sa stanovnicima Vrawa i rukovod-
stvom vrawske op{tine i da je to primer dobrih odnosa vojske i
lokalnih struktura vlasti. 

– Poku{a}emo da takvo poverewe – istakao je [utanovac
– izgradimo i u susednim op{tinama sa ve}inskim albanskim
stanovni{tvom. 

U razgovoru je bilo re~i i izgradwi stanova za pripadnike
vojske u vrawskom nasequ „Viktor Bubaw“, koji bi trebalo da
budu zavr{eni u prvom tromese~ju 2008. godine.

Zoran MILADINOVI]

gledav{i kako funkcioni{e Vojska Srbije u Kopnenoj zoni bez-
bednosti, ministar odbrane obe}ao je da }e se ubrzo obezbedi-
ti sve ono {to je vojnicima na bazama neophodno – poput tele-
fona, TV aparata i satelitskih antena. 

– Zadovoqan sam opremqeno{}u, obu~eno{}u, moralom i
ukupnim stawem u 4. brigadi. Vidi se da su qudi spremni da od-
reaguju u skladu sa zahtevima i komandama – rekao je ministar
[utanovac. 

Na bazi „Kadrova ~uka“ ministra je posebno zaintereso-
vala ~iwenica da su na woj uglavnom Vojvo|ani, {to je pouzdan
pokazateq da pripadnici vojske iz cele Srbije dolaze na baze i
u~estvuju u obezbe|ewu administrativne linije. 

U razgovoru sa vojnicima i stare{inama na bazi „Dobro-
sin“ [utanovac je rekao da nema indikatora koji bi ukazivali
na opasanost od teroristi~kih napada, ali je pohvalio sprem-
nost pripadnika vrawske brigade da odgovore na sve izazove.
Pozitivnu ocenu stawa na bazama dao je i na~elnik G[ VS gene-
ral-potpukovnik Zdravko Pono{ rekav{i da su baze ono ~emu
Vojska Srbije te`i, a to su profesionalni sastavi popuweni
borbenom tehnikom i osposobqeni da izvr{avaju i najslo`eni-
je zadatke. 

Osnovni zakqu~ak ministra odbrane Dragana [utanovca
posle obilaska juga Srbije je da na ovom prostoru nije ugro`ena
bezbednost i da je situacija potpuno stabilna. 

Odgovaraju}i na pitawa o akcionom planu Ministarstva
odbrane u slu~aju progla{ewa nezavisnosti Kosova i Metohije,

„CEPOTINA”
Posle obilaska gradili{ta vojno-policijskog komplek-

sa „Cepotina“ ministar odbrane Dragan [utanovac nagla-
sio je da ova baza ima veliki strate{ki, vojno-bezbednosni
i politi~ki zna~aj za na{u zemqu i da je potrebno {to pre
zavr{iti wenu izgradwu. Izgradwa baze ima}e apsolutni
prioritet u planovima ministarstva, a prema re~ima po-
mo}nika ministra za materijalne resurse Ilije Pilipovi-
}a, po~etak druge faze radova o~ekuje se u martu i zavr{e-
tak izgradwe do kraja 2008. godine. 

Do sada je u izgradwu infrastrukture baze „Cepotina”
i pripremne radove ulo`eno oko 400 miliona dinara, a za
zavr{etak dela baze za sme{taj Vojske potrebno je jo{ oko
800 miliona dinara, koji }e biti obezbe|eni iz sredstava
Vojske Srbije i Nacionalnog investicionog plana.

DEMILITARIZACIJA
U razgovorima sa ministrom odbrane Draganom

[utanovcem, predsednici op{tina Bujanovac i Pre{evo
Nagip Arifi i Ragmi Musatafa vi{e puta su izneli stav o
potrebi demilitarizacije teritorije ove dve op{tine i
davawa ve}ih ovla{}ewa lokalnoj policiji. 

– Vojska nije na ovom prostoru da bi stvarala prob-
leme, ve} da bi odvra}ala one koji ̀ ele da ih izazovu. Niko
ni u Pre{evu, Bujanovcu i Vrawu nije rekao da ima prob-
leme sa vojskom, ve} samo te`we politi~ke prirode da se
ovaj kraj demilitarizuje. Mo`da bih imao razumevawe da
oni koji tra`e demilitarizaciju juga Srbije, tra`e i de-
militarizaciju Kosova i Metohije. Ali na~in na koji oni
tra`e da se ovde pojave trupe Nato je apsolutno neprih-
vatqiv i nepotreban – rekao je ministar [utanovac.


